
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2017 konaného dne 19. dubna 2017 

 Přítomni: 
1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Černý Radek 
2. Antonín Pavel 7. Kuželka Ivan 
3. Faltus Zdeněk 8. Dudíková Marie 
4. Hambálková Zuzana 9. Vrzal Miloslav 
5. Procházka Jan (místopředseda) 10. Měrtlová Soňa (tajemník) 
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Ježek Jan 4. Preininger Tomáš 
2. Mazanec Jiří 5. Janoušková Marcela 
3. Šajnar Erik 6. Lodinová Miluše 
 Hosté: 
1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 2. Velev Lukáš (Nemocnice Jihlava) 
 
Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Petice za konsolidaci personálních vztahů v jihlavské nemocnici; 
4. Plán rozvoje paliativní péče v kraji a transformace psychiatrické péče v kraji; 
5. Diskuze, různé; 
6. Závěr. 
 1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Zdk usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen. 
 3. Petice za konsolidaci personálních vztahů v jihlavské nemocnici 
Lukáš Velev informoval formou prezentace členy komise o personálním obsazení v jihlavské 
nemocnici. U lékařů v období 2012-2016 přibylo 33,9 úvazku, bylo zprovozněno oddělení nukleární medicíny. Dále informoval o stavu na ortopedicko-traumatologickém oddělení, o počtech 
operačních výkonů za roky 2013 - 2016. Obě oddělení jsou zajištěna způsobilými lékaři. S bývalým primářem oddělení byla sepsána oboustranná dohoda o ukončení pracovního poměru.  
Během jednání se dostavil člen komise Pavel Antonín.  
Lukáš Kettner vznesl dotaz na zachování kvality poskytované péče. Lukáš Velev odpověděl, že oddělení je vedeno lékařem s bohatými zkušenostmi z oblasti traumatologie i ortopedie. Primář oddělení MUDr. Tomáš Lena pracoval v pražské Fakultní nemocnici Královské Vinohrady. Jeho 
specializace je endoprotetika ramenních kloubů, a to od povrchových náhrad, po rekonstrukční 



 

Číslo jednací: KUJI 34465/2017  Číslo stránky 2 

operativu, včetně reverzních protéz ramenního kloubu. Má atestaci z oboru ortopedie a traumatologie pohybového ústrojí a dále traumatologie. Vladimír Novotný doplnil, že o reorganizaci 
byl kraj informován, personální záležitosti jsou plně v kompetenci ředitele. Jan Procházka doplnil, že za celou dobu působení MUDr. Jana Procházky na oddělení, nebyla podána žádná stížnost ani výtka k chodu oddělení ze strany nemocnice.  4. Plán rozvoje paliativní péče v kraji a transformace psychiatrické péče v kraji 
Soňa Měrtlová okomentovala podkladový materiál. Paliativní péče zásadním způsobem podporuje rovnováhu zdravotní a sociální péče i ve vyspělých západních zemích. Jde moderní a celosvětově 
se velmi rychle rozvíjející typ péče, která přináší účinnou pomoc nevyléčitelně nemocným, umírajícím a jejich rodinám. Jedná se o péči poskytovanou nemocným, kteří trpí nevyléčitelnou chorobou v pokročilém nebo terminálním stadiu. Jejím primárním cílem není vyléčení pacienta či 
prodloužení jeho života, ale prevence a zmírnění bolesti a dalších tělesných i duševních strádání, zachování důstojnosti pacienta a podpora jeho blízkých. Kraj Vysočina se rozvojem komplexního 
systému paliativní péče zabývá více jak 10 let. V návaznosti na rozvoj odborných postupů a ukotvení paliativní péče v systému financování a organizace zdravotní i sociální péče. Prvním projektem se snahou koordinovat zdravotní a sociální péči u nevyléčitelně nemocných v kraji byl 
koncept rodinného pokoje v Léčebně dlouhodobě nemocných, resp. akutní nemocnici, který koncipovalo Hospicové hnutí Vysočina a skupina odborníků při Subkatedře paliativní medicíny 
IPVZ Praha (Mgr. Hrouda, MUDr. Kalvach, MUDr. Sláma, MUDr. Kabelka) v roce 2007. Další komplexní záměr byl ze strany odboru zdravotnictví a odboru sociálních věcí předložen v roce 2016. Následně bylo dohodnuto, že tento záměr bude dopracován do podoby strategického 
dokumentu a že se na jeho dopracování bude podílet pracovní skupina složená na základě konsenzu a zastoupení všech typů zainteresovaných aktérů. Po provedení metodické konzultace 
s odborem analýz a podpory řízení, který doporučil formální a obsahovou podobu dokumentu, probíhalo jeho dopracování v uvedené pracovní skupině. Její členové měli odpovědnost za dílčí zpracované části a poté následovalo projednání každé části v plénu. Dopracovaný dokument byl 
rozeslán všem aktérům a svoláno jejich setkání k projednání připomínek, které byly na místě vypořádány a zapracovány. Dokument byl tedy dopracován v rámci široké spolupráce odborné 
veřejnosti.  Během jednání se dostavil člen komise Radek Černý. 
 Soňa Měrtová doplnila, že proběhl seminář, kterého se zúčastnili zástupci poskytovatelů paliativní 
péče a paliativní medicíny. Byly přijaty připomínky, které byly do materiálu zakomponovány. Zdeněk Faltus vznesl dotaz, zda je ekonomicky výhodnější předělat část nemocničního lůžkového 
fondu na hospic nebo postavit samostatný kamenný hospic. Vladimír Novotný odpověděl, že koncepce dává prostor kompromisu. Pavel Antonín pohovořil o situaci v parlamentním zdravotním výboru, kde téma paliativní péče je také projednáváno. Soňa Měrtlová řekla, že myšlenka kraje je, 
aby nemocní mohli zůstávat doma, pokud to podmínky rodin dovolí. Marie Dudíková doplnila, že poskytovatelé mobilního hospice se obávají konkurence v podobě kamenného hospice. Pavel 
Antonín řekl, že pokud to jde, tak preferovat péči o nemocné doma, ekonomicky nejlépe vychází lůžka v nemocnicích. Jan Procházka doplnil, že je zapotřebí brát i to, že lidé si přejí umírat v domácích podmínkách. Problém je i ekonomická stránka rodin. 
 Usnesení 07/04/2017/Zdk 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina doporučuje 
Radě Kraje Vysočina návrh Strategie paliativní péče v Kraji Vysočina do roku 2020 dle materiálu 
Zdk-04-2017-04, př. 1 k projednání a k předložení do zastupitelstva kraje. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
Z jednání odešel člen komise Zdeněk Faltus.  
Nyní se členové zdravotní komise přesunuli na společné zasedání s komisí sociální a pro oblast protidrogové politiky. 
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 Soňa Měrtlová informovala členy komisí, že strategie vznikla v užší pracovní skupině, kde byli 
zastoupeni poskytovatelé zdravotních a sociálních služeb, zástupci odboru zdravotnictví a sociálních věcí. Cílem je navrhnout systém péče o paliativního pacienta tak, aby mohl v první fázi zůstat doma za podpory rodiny a multidisciplinárního týmu, dále aby existovaly a pracovaly 
multidisciplinární týmy v rámci nemocnic, aby bylo vytvořeno zázemí pro pacienty, kteří nemohou zůstat doma. Jiří Bína doplnil, že na základě materiálu by se pokračovalo v podpoře domácí 
paliativní péče, a podpoře pilotního projektu mobilní paliativní péče. V případě překlopení modelu do úhradové vyhlášky, by v rámci orgánů kraje bylo rozhodováno o trvalé a plošné podpoře 
modelu. Další důležitou oblastí je podpora spolupráce mezi poskytovateli paliativní péče a pobytovými sociálními službami, především domovy pro seniory. Lukáš Kettner vznesl dotaz na komunikační strategii zaměřenou na obyvatele kraje. Jiří Bína odpověděl, že v minulém období šlo 
o publikaci „Určitě si poradíte“ distribuovanou prostřednictvím Family Pointů, Senior Pointů, nemocnic a městských úřadů. Publikaci je možno aktualizovat a udělat nové výtisky. Finanční 
prostředky na dotisk jsou v rozpočtu kraje rezervovány. Soňa Měrtlová doplnila, že kraj chce propojit databáze ze sociálních a zdravotních služeb, sociální sítě, distribuce letáků do sanitek, nemocnic atd. Petr Krčál sdělil, že zdravotní pojišťovny v současné době nemají kód pro úhradu 
hospicové a paliativní péče. V současné době není schválen zákon o hospicové a paliativní péči.  
 5. Diskuze, různé Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 17. května 2017 od 16.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.  
 6. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
  
   MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
  
   Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
   
  
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 26. dubna 2017. 


